
Referat fra generalforsamlingen torsdag d. 7.marts 2024 kl. 19.00 i 
Demenfællesskabet, Skibhusvej 52, 5000 Odense C 

 

Referat: 

 

1. Valg af dirigent og referent  
 
Birgitte Vølund , formand for landsforeningen, blev valgt som dirigent. Rammer og afholdelse af 
generalforsamlingen godkendes. 
Ole Larsen fra bestyrelsen blev valgt som referent. 

2. Formandens beretning om lokalforeningens virke i det forløbne år v/Hanne Juul Sørensen 

Formandens beretning vedhæftes 

- Der blev talt om uddannelse af pårørende, frivillige og at der både foregår et eksisterende 
samarbejde med DFF/Demensfællesskabet og at der kan tages initiativ til mere i det gode, 
eksisterende samarbejde. 

 

3. Kassereren fremlægger revideret regnskab til godkendelse v/Marianne Greve 
 
Med lidt hjælp fra Morten (fra landsorganisationen/hovedforeningen) kom regnskabet fra 
revisoren Erik Lund, Redmark,  i mere brugbar tid end de forgange år, dvs. modtaget 2.marts 
2024, 5 dage før generalforsamlingen.  
 
I en kort bemærkning, blev det aftalt at Morten skal bede revisoren om at have regnskabet klar 
senest samme tid eller tidligere for 2025. Belært af tidligere års sene modtagelse, er dette et 
praktisk, vigtigt punkt. 
 
Årsrapporten/regnskabet samsendes til landsforeningen med nærværende referat. 
 
Der noteres et overforbrug på dkk - 1.000 ift. til indtægter. I 2022 var overforbruget på dkk -
14.000, og derved en god forbedring. 
 
Der er en samlet beholdning på cirka dkk 1 mio sammensat af en egenkapital på dkk 220.000 
og hensatte forpligtigelser på dkk 776.000. 
 
Birgitte spørger til hvorfor midlerne (hensatte forpligtigelser) ikke bliver fordelt, hvortil der 
svares fra bestyrelsen:  
 
 
- Det har en del af bestyrelsen arbejdet længe på at køre i stilling via flere tiltag og forventer 

at der fra i år derved vil uddeles noget mere 
- Der er tiltag således spredningen af muligheder for at der bliver ansøgt, er langt bedre 



- Man er bevidst om at pengene skal i omløb indenfor de rammer det er muligt. Særligt 
arvede midler er behæftet med specifikke krav. 

 

 

Der har været indtægter til foreningen på dkk 55.000, heraf er forbrugt: 

- 5.000 på fortæring og lokaler 
- 18.000 på uddelte midler (bl.a. Demens café’er) 
- 18.000 på uddannelse, transport, honorarer/gaver (konto 2011) 
- 4.000 på administration 

 

De 55.000 svarer til årets støttebeløb fra hovedforeningen. 

 

Helle spørger om kapitalen på nogen måder forvaltes ift. at generere et afkast. (eks. investeret i 
aktier eller anden bank anbefalet produkt) 

Hertil er svaret ’nej, miderne står på en almindelig konto’. Birgitte foreslog at kontakte Morten 
(fra hovedforeningen) hvis det på et tidspunkt blev et aktuelt spørgsmål. 

Jørgen spurgte til hvordan indtægterne skabes og Birgitte samt Hanne forklarede: 

 

Under Alzheimerforeningen FYN geografiske område er der registreret 869 kontingent-
betalende medlemmer af landsforeningen. 

20% af kontingent summen tilføres lokalforeningen + en fast beløb på dkk 1100  

= 54.978/55.000 

 

- Landsforeningen arbejder nationalt på at rejse midler 
- Lokalforeningen arbejder lokalt 

Årsrapporten blev underskrevet af alle fuldgyldige bestyrelsesmedlemmer. 

Det undersøges om regnskab og øvrigt, kan indleveres og underskrives digitalt fremadrettet. 
Lovgivningsmæssigt er der ingen forhindring. 

Henvendelse til Morten. 

 

4. Orientering om landsforeningens virke 
 
Birgitte understregede at vi er en organisation, der skal arbejde sammen og ikke hvor den ene 
del er vigtigere end den anden. 



 

 Landsformandens beretning vedhæftes 

 

Landsforeningen mangler generelt personale, men er dog netop forstærket i 
regnskabsafdelingen.  

2023 har øget fokus på digital tilstedeværelse og udvikling af samme. Ligeledes arbejdes 
der i mere ’forretningstænkende’ termer 

 

 

5. Valg af formand for lokalforeningen 
 
- Hanne Juul Sørensen er på genvalg og blev genvalgt til yderligere 1 år jf. regelsættet. 
 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer 
 
- Helge Langkilde er på genvalg og blev genvalgt for yderligere 2 år 
- Jørgen Wendt har meldt sig til valg og indtræder i bestyrelsen for 2 år 
- Ole Leth Larsen er på genvalg som suppleant og valgt ind for endnu 2 år 

    

 

 

 

- Katja Hansen genopstiller ikke. Tak til hende for at deltage. 

 

Bestyrelsen består nu af 6 personer: 

Mette Friis, Marianne Greve, Helge Langkilde og Jørgen Wendt samt Hanne Juul 
Sørensen(bestyrelsesformand) og 1.suppleant: Ole Leth Larsen 

 

 

7. Eventuelt 
- Ingen nævneværdige emner 

 

 



Aftenen afsluttes af Helle Axelboe og Josefine Didreksen med gennemgang af deres arbejde i sorg-
gruppen. 

De har gjort, og gør forsat, en kæmpe forskel for de involverede samt har dokumenteret megen vigtig 
lærdom. 

(deres præsentation indsættes her eller medsendes separat)  

 

   

 


